
Drahí Dobronivčania,
leto a prázdniny sa skon-

čili, začal sa nový školský rok 
a spolu s jeseňou prichádza 
aj ďalšie číslo Dobronivských 
novín, v ktorom nájdete in-
formácie z diania v našej 
obci za ostané obdobie, ako 
aj informácie, čo nás čaká v 
nasledujúcom období. A tak 
si aspoň v skratke zrekapitu-
lujme, čo sme riešili v ostat-
ných týždňoch mimo bežnej 
agendy:

Oprava výtlkov: - ako ste 
si už určite všimli, naše obec-
né cesty prešli v ostatnom 
mesiaci opravou, kde boli 
opravené výtlky. Nakoniec 
si investičná akcia vyžiada-
la opravu vyše 1106m2, čo 
predstavovalo použitie nášho 
rozpočtu v sume 23.940,25 
€. Viacerí ste sa pýtali, pre-
čo nebola urobená oprava 
cesty pri pošte na ul. Kpt. 
Nálepku. Odpoveď je, že na 
túto investičnú akciu sme si 
samostatne žiadali financie z 
dotácie ministerstva financií 
– čo je samostatný projekt. 

Bohužiaľ, projekty na minis-
terstve financií ešte neboli vy-
hodnotené, aj keď termínovo 
to malo byť vyhodnotené do 
31.7.2020.  

Obchvat: - možno ste 
niektorí už zaznamenali 
správu ohľadom strategické-
ho dokumentu ministerstva 
dopravy, ktoré určilo priority 
vo výstavbe diaľnic a rých-
lostných ciest na Slovensku. 
Ak ste to nezaznamenali, 
tak v skratke poviem, čo sa 
tam uvádza: Ministerstvo 
dopravy v tomto dokumente 
určuje zoznam 100 priorit-
ných  investícií pre cestnú 
dopravu do jednotlivých 
úsekov. Z úseku R3 Zvolen 
- Šahy, (ktorého súčasťou je 
aj obchvat našej obce Dobrá 
Niva, o ktorý sme v minulom 
roku bojovali, aby nás nepre-
sunuli v realizácii až po roku 
2040) sa v tomto dokumente 
nachádza medzi prioritami 
iba obchvat Šiah na 16-tom 
mieste a obchvat Krupiny na    
96-tom mieste. Obchvat na-
šej obce sa tam nenachádza. 

Tento dokument prijali s veľ-
kým rozčarovaním aj niektorí 
ďalší predstavitelia BBSK, 
nakoľko aj podľa nich sa jed-
ná o odsúvanie investícií do 
infraštruktúry z nášho regió-
nu do iných. Preto, keď bol 
minister dopravy dňa 18.9. 
vo Zvolene, tak spolu s posla-
nom BBSK Petrom Košíkom 
sme sa s ním stretli, aby sme 
mu prezentovali naše názory 
a skúsili sa s ním dohodnúť 
na možnosti rokovania k tejto 
problematike. Pán minister je 
ochotný k tejto problematike 
viesť konštruktívny dialóg a 
prisľúbil aj účasť na novem-
brovom rokovaní BBSK, kde 
by sme sa mohli pokúsiť ako 
predstavitelia samospráv, 
spolu s ďalšími poslancami 
BBSK argumentačne pre-
svedčiť vedenie ministerstva 
prehodnotiť priority, ktoré 
boli určené v spomínanom 
dokumente. K tejto situácii 
už aj zasadol náš (bývalý) 
petičný výbor a odsúhlasil 
kroky, ktorými budeme ďa-
lej postupovať. V najbližšom 
období, až do rokovania s pá-
nom ministrom, sa budeme 

www.obecdobraniva.sk príspevky/podnety/inzercia: dobronivskenoviny@gmail.com SEPTEMBER 2020
ČLENOVIA REDAKČ. RADY:
Ing. Milan Jakubík
Mgr. Ján Slosiarik
Beáta Pavúková
Martina Kolényová
Adriána Kormanová
Mgr. art. Rastislav Kyslý

• Príhovor starostu
• Škola
• Obecné spolky 

 

• Historické okienko
• Oznamy
• Štatistika

Č. VYDANIA
EV 5747/19
DÁTUM VYDANIA
29.09.2020
ROČNÍK
druhý
PORADOVÉ Č.:
8/2020
ISSN
ISSN 2644-481X

VYDAVATEĽ:

Obec Dobrá Niva
Nám. SNP 47/9
962 61  Dobrá Niva

IČO:
00319830

OBSAH:

DOBRONIVSKÉ noviny
MESAČNÍK O TOM, ČO SA V OBCI DOBRÁ NIVA - DEDINA ROKA 2009 DEJE

-1-

PRÍHOVOR STAROSTU

AVROPA GAVURKY RUN 2020

PRVÝ ŠKOLSKÝ
DEŇ

BRIGÁDA
TURISTI

SCHÔDZA
ZO SZPB



Začal sa nový školský 
rok 2020 /2021.

Za prijatých bezpečnost-
ných hygienických opatrení 
sa začal nový školský rok aj 
v našej škole ZŠ s MŠ Juraja 
Slávika Neresnického. Žiaci 
prichádzali 2. septembra – 
prvý deň do školy vo veľkom 
očakávaní. Tešili sa na svojich 
spolužiakov, na svojich uči-

teľov, ale predovšetkým boli 
zvedaví, ako to vlastne bude 
s tými rúškami, obmedze-
ním vzájomných kontaktov. 
Už pri školskej bráne prešli 
kontrolou, keď sa im mera-
la teplota. Potom ich čakali 
triedne pani učiteľky, ktorým 
odovzdali potrebné potvrde-
nia a až potom mohli ísť po 
triedach do budovy školy a do 
svojich tried. Len noví prváci 

spolu so svojimi rodičmi pri-
šli na školský dvor, kde ich už 
čakala triedna pani učiteľka 
Kvetka Babiaková. Tu ich 
privítala v novej škole aj pani 
riaditeľka Mária Slosiariková 
a prihovoril sa im aj starosta 
obce Milan Jakubík. Nechý-
bali ani deviataci, ktorí ich 
pri osobitnom predstavení 
obdarili kvietkom. Potom už 
nasledoval vstup do školy a 
do triedy, v ktorej sa budú učiť 
poznávať prvé písmená, učiť 

sa ich písať, čítať a počítať. 
K ostatným žiakom, ale aj k 
pedagogickým pracovníkom 
sa pani riaditeľka prihovorila 
cez školský rozhlas. Aj im za-
želala úspešný nový školský 
rok a vyjadrila presvedčenie, 
že zameškané učivo sa čím 
skôr doučia a škola sa dosta-
ne do normálneho režimu.

                                                                                                                           
Mgr. Ján Slosiarik
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snažiť oživiť túto aktivitu na 
sociálnych sieťach a pouká-
zať na problematiku rastúcej 
intenzity cestnej dopravy v 
našom regióne. Potom sa uvi-
dí...

Rekonštrukcia učební v 
základnej škole – investičná 
akcia sa napokon neusku-
točnila, nakoľko dodávateľ 
odstúpil od zmluvy z dôvodu 
jeho vlastnej insolventnosti. 
Táto informácia nás dosť za-
siahla, nakoľko do poslednej 
chvíle sme hľadali možnosti, 
ako urýchliť túto investíciu, 
najmä kvôli tomu, že hneď 
na začiatku prázdnin boli 
priestory učební vypratané 
a pripravené na realizáciu 
úprav. Bohužiaľ, aj takéto 
veci sa dejú a nám neostáva-
lo nič iné, iba ako realizovať 
nové výberové konanie a celú 
túto procedúru, ktorá trvala 
takmer 1,5 roka spustiť od 
začiatku. Škola musela na-
pokon zabezpečiť nanosenie 
pôvodného zariadenia na-
späť do učební. Veríme, že v 
budúcnosti budeme mať na 
dodávateľa viac šťastia ako v 
tomto prípade, a že celý pro-
ces prebehne skôr. Ale ani v 
tomto prípade sa nečakalo 

iba so založenými rukami a v 
rámci toho, keď boli učebne 
vypratané, škola z vlastných 
prostriedkov zabezpečila 
úpravu kabinetu a vybudova-
nie sadrokartónovej priečky 
deliacej počítačovú učebňu 
od biologickej. 

Zberný dvor - projekt 
stále nie je ukončený, aj 
keď sme absolvovali ďalšiu 
kontrolu na mieste, avšak 
prevádzka zberného dvora 
je zabezpečená. Obyvate-
lia obce Dobrá Niva môžu 
jednotlivé zložky odpadu 
zaniesť na zberný dvor po-
čas prevádzkových hodín: 
Pondelok od 13:00 do 17:00 
a v sobotu od 9:00 do 13:00. 
Na zber bioodpadu, okrem 
zberného dvoru, slúžia aj 
zelené kontajnery rozmiest-
nené po stanovištiach v 
obci.

Je prísne zakázané vyvá-
žať akýkoľvek druh odpadu 

do okolia obce, vrátane 
zeleného odpadu!!!

Kultúrne, spoločenské a 
verejné podujatia: - v ostat-
nom období sa v obci reali-
zovali iba 2 takého podujatia 
a to:

28.8.2020 – Oslavy SNP 

spojené s lampiónovým 
sprievodom, pietnym aktom 
kladenia vencov k pamätníku 
padlým, vatrou a nakoniec 
zábavou. Som rád, že si ľu-
dia, aj napriek tejto nepriaz-
nivej pandemickej situácii, 
nezabudli pripomenúť tento 
slávny deň našej histórie a v 
hojnom počte si našli cestu k 
ucteniu si obetí a hrdinskému 
odkazu našich predkov, ktorí 
bojovali za našu slobodu a 
národ v SNP.  Je veľmi dôleži-
té si tento odkaz pripomínať 
nielen v tento deň, ale aj po 
iné dni a hrdo ho prezentovať 
aj iným a učiť sa ctiť ho a za-
chovávať aj nové generácie.  

Dňa 19.9.2020 sa konalo 
za sprísnených hygienických 
opatrení športové podujatie 
AVROPA GAVURKY RUN. 
Podujatie sa malo konať už 
v máji, avšak kvôli opatre-
niam spojenými s COVID 
19 muselo byť toto podu-
jatie presunuté. Ďakujeme 
ŠPORTKLUBU Dobrá Niva 
za pekné podujatie, ktoré v 
dobrom svetle reprezentova-
lo našu obec, ako aj všetkým, 
ktorí sa tohto podujatia zú-
častnili, alebo dopomohli k 
jeho úspešnej realizácii. 

Vzhľadom k tomu, že sa si-
tuácia s koronavírusom začí-
na zhoršovať a sme na prahu 
druhej vlny tejto pandémie, 
tak to vypadá tak, že ďalšie 
kultúrne a spoločenské podu-
jatia sa do odvolania v našej 
obci nebudú realizovať. V 
najbližších dňoch, ak sa situ-
ácia nezlepší, zrejme zasadne 
krízový štáb obce a určí ďalší 
postup a nariadenia, ktoré by 
eliminovali riziko nákazy na 
území našej obce. 

Na záver chcem vysloviť  
predsa len trochu optimizmu 
a popriať žiakom a učiteľom 
v novom školskom roku veľa 
síl a chuti do učenia a výsled-
kov, s ktorými budú spokojní 
nielen oni sami, ale bude-
me môcť byť na ich výsledky 
hrdí všetci. Tiež by som chcel 
pogratulovať k dobrým vý-
sledkom našim futbalistom 
z OŠK Dobrá Niva a popriať 
im, aby im súčasná forma a 
dobrý kolektívny duch vydr-
žal čo najdlhšie a poháňal ich 
v ústrety ďalším víťazstvám. 
Ďakujeme! 

Prajem Všetko dobré
 

Ing.Milan Jakubík
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OBECNÉ SPOLKY
Oslavy 76. výročia SNP 
v Dobrej Nive

V piatok 28. augusta 
2020 sme si aj v Dobrej Nive 
pripomenuli 76. výročie 
Slovenského národného po-
vstania. Najskôr sa uskutoč-
nila slávnostná schôdza ZO 
SZPB, na ktorej jej predseda 
Ján Slosiarik v slávnostnom 
príhovore pripomenul tento 
významný medzník v deji-
nách slovenského národa. 
Schôdza potom pokračovala 
poskytnutím informácií zo 
zasadnutia Pléna Oblastné-
ho výboru SZPB vo Zvolene. 
Korona vírus ovplyvnil aj 
viaceré aktivity, ktoré mala 
Oblastná organizácia vo svo-
jom pláne činnosti. Hovorilo 
sa aj o zabezpečení tohtoroč-

ných centrálnych osláv SNP 
v Banskej Bystrici. Základná 
organizácia rozšírila svoje 
rady o dvoch nových členov. 
Jedným z nich je aj starosta 
obce Ing. Milan Jakubík, kto-
rému predseda organizácie 
odovzdal členský preukaz. 
Na slávnostnej  schôdzi sa 
aj blahoželalo. Jubilanti boli 
dvaja – Zuzana Slosiariková 
a Roman Vištiak. Po skonče-
ní schôdze sa všetci členovia 
presunuli k Pamätníku pad-
lých na Námestí SNP. Stalo 
sa už peknou tradíciou, že 
obec organizuje ako súčasť 
osláv aj lampiónový sprievod.  
Nebolo tomu inak ani v tom-
to roku a počet detí spolu s ro-
dičmi oproti minulému roku 
opäť narástol.

Po príchode sprievodu 
k pamätníku sa uskutočnil 
pietny akt - položenie vencov.  
Nasledovala štátna hymna 
a po nej slávnostný príhovor 
starostu obce. Potom sa všet-
ci účastníci osláv presunuli 
k amfiteátru Kolo. V jeho 

blízkosti bola zapálená vatra 
SNP. Oslavy  ďalej pokračo-
vali spoločenským posede-
ním pri hudobnej produkcii 
skupiny Pohoda.

                                                                                                   
Ján Slosiarik

               predseda ZO SZPB                     

Členovia Spolku dob-
ronivských turistov sa 
po roku opäť stretli na 
brigáde aj pri guľáši.

Už pravidelne v septem-
bri majú dobronivskí turisti 
vo svojom pláne akcií varenie 
guľášu v Dome u Lukáčov. 
Guľášmajster Jožko Kľuč-
ka sa aj tentokrát výborne 
zhostil svojej úlohy. Samo-
zrejme mu pri tom pomáhali 
aj ďalšie členky Spolku, ktoré 
už od rána sa točili pri kotlíku 
a pripravovali priestory na 
spoločné posedenie. Ďalší 
členovia, ktorí boli ochotní 
pomôcť a priložiť ruku k 
dielu, sa vybrali do Borového 
hájika, kde sme pokračovali v 
prácach na čistení chodníkov 
v novom lesoparku. Ten už 

nadobúda celkom zreteľné 
kontúry. Pribúdajú chodníky, 
miesta na sedenie a oddych 
v tieni stromov sa  začínajú 
využívať. Do Borového 
hájika sa naučili chodiť už 
aj žiaci Základnej školy 
Jura Slávika Neresnického. 
Tá má v pláne tiež prispieť 
k dotvoreniu tejto oddy-
chovej zóny pripravením 
a osadením informačných 
tabúľ. Naša brigáda však v 
sobotu skončila spoločnou 
fotografiou na Rovienke. Na 
mieste, kde by sme chceli v 
blízkej budúcnosti postaviť 
prístrešok, či skôr altánok. 
Pod jeho strechou by našli 
ochranu návštevníci lesopar-
ku v prípade nepriaznivého 
počasia. Potom už naša cesta 
viedla do Domu u Lukáčov 
na chutný guľáš. Okrem 
guľášu však boli na stoloch aj 

viaceré druhy koláčov, ktoré 
napiekli členky Spolku, ktoré 
sa venujú tejto záľube. Bolo 
aj  pivo Dobrovar už od tra-
dičného sponzora p.Švarca. 
A keďže v ten deň oslavovali 
svoje meno Márie, tak sa aj 
blahoželalo. Zvyšok dňa sa 

už niesol v duchu rozhovorov 
a spomínania na jednotlivé 
akcie, ale aj plánovaným 
akciám. Veď sa ešte chystáme  
na jeseň na Rakytov a aj do 
Vysokých Tatier na Kriváň.

               Ján Slosiarik

Politické prostredie, 
ktoré v Dobrej Nive 
umožnilo organizova-
nie SNP. Voľby, strany 
a organizácie, 1920- 
1950 

Volebný zákon platný v 
ČSR od roku 1920 dával prá-
vo voliť a byť volený všetkým 
mužom i ženám po dosiah-

nutí 21. roku života. Česko-
slovensko sa stalo jednou z 
mála krajín sveta, ktoré už 
vtedy takto ženy zrovnopráv-
nilo. Voliť nebolo len právo, 
bola to aj povinnosť. V ČSR 
mohol voliť každý občan, v 
Uhorsku nemohli voliť všetci 
občania. V ČSR každý hlas 
vážil rovnako, v Uhorsku ne-
vážili všetky hlasy rovnako, 
hlas privilegovaného voliča 

zavážil viac. V ČSR  sa zásad-
ne  volilo tajne, v Uhorsku 
musel volič zverejniť komu 
dáva svoj hlas. 

Volieb do obecného za-
stupiteľstva konaných 16. 
októbra 1927 sa zúčastnili 
tri politické strany. Voľby vy-
hrala čs. republikánska roľ-
nícka strana s 554 hlasmi, 
čs. socialistické združené 
strany získali 195 hlasov a na 
poslednom mieste skončila 
slovenská ľudová strana so 

101 hlasmi. Funkciu starostu 
obce vykonával Juraj Švarc 
– Gažovie, za čs. združené 
socialistické strany. Podrob-
nosti o voľbách som nenašiel 
a je možné, že tu menované 
strany nie sú uvedené presne 
podľa ich zaregistrovaných 
názvov.

V roku 1929 obecné za-
stupiteľstvo malo dvadsať-
štyri členov a to: Juraj Švarc, 
Juraj Fekeš, Ján Polc, Ján 
Šimko, Pavel Dlhopolec, Ján 

HISTORICKÉ OKIENKO
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Brza, Martin Ukrop, Štefan 
Fekeš, Ján Bosák, Ludvik 
Pivarček, Ondrej Balko, Ján 
Pápež, Juraj Kliment, Ján 
Murgaš, Ján Šomogyi, Juraj 
Kapustík, Josef Soc, Ján Šťu-
pický, Štefan Krkoš, Štefan 
Polc, Michal Kozelnický, Šte-
fan Cinkota, Martin Parobok 
a Ján Parobok.

Vo voľbách konaných 
do obecného zastupiteľstva 
12.  novembra 1931, získala 
národná strana 8 mandá-
tov, republikánska 7, sociál-
no-demokratická 3, ľudová 
3 a komunistická 3 mandáty. 
Starostom bol Juraj Švarc – 
Gažovie, 1. námestkom  On-
drej Balko a 2. námestkom 
Juraj Fekeš. Medzi skupinou 
bohatších gazdov ovčiarov 
a skupinou chudobnejších 
gazdov neovčiarov dochádza-
lo k sporom pri schvaľovaní 
obecných účtov, ako príklad 
uvediem obhajovanie  záme-
ru postavenia, alebo neposta-
venia obecného vodovodu.

V roku 1932 sa obecné za-
stupiteľstvo skladalo z týchto 
členov: Juraj Švarc starosta, 
Ondrej Balko, Juraj Fekeš, 
Ján Koštialik, Ján Bosák, 
Ján Cúth, Štefan Polc, Ján 
Tanečka, Ján Brza,  Ľudevít 
Pivarček, Ján Pápež, Juraj 
Tomanka, Juraj Terenčík, 
Štefan Balko, Štefan Poliak, 
Ján Švarc, Štefan Krkoš,  Ju-
raj Haško, Štefan Cinkota, 
Ján Polc, Martin Kapustík, 
Bedrich Novotný, Ján Paro-
bok – Išpán.

Okresný výkonný výbor 
čs. sociálnodemokratickej 
strany robotníckej vo Zvole-
ne, usporiadal 7. mája 1935 
v Dobrej Nive na Rínku verej-
né zhromaždenie. Schôdzu 
viedol Ján Tanečka z Dobrej 
Nivy, robotník na píle. O hos-
podárskej a politickej situácii 
rečnil poslanec Ján Bečko z 
Bratislavy. Hovoril o veľkej 
nezamestnanosti v ČSR. Nie-
ktoré obce dostali od štátu pe-
niaze na opravu ciest a práce 
v lesoch, aby sa nezamestna-
ní mohli zamestnať. Žiadal, 
aby voliči volili sociálnode-
mokratickú stranu, lebo je to 
štátotvorná strana. Upozor-
nil, že naša republika je de-
mokratický štát a v žiadnom 
susednom štáte nie je možná 
taká sloboda slova ako u nás 
a náš prezident T. G. Masaryk 

je veľmi vážený. Na zhromaž-
dení sa zúčastnilo asi 250 prí-
vržencov strany.

Na kandidátnej listine 
Komunistickej strany Čes-
koslovenska (Sekcie Komu-
nistickej internacionály) pre 
voľby do okresného zastupi-
teľstva zvolenského okresu 
na deň 26. mája 1935, bol na 
štvrtom mieste zapísaný Šte-
fan Polc, robotník z Dobrej 
Nivy, neviem či bol zvolený. 
V roku 1936 podáva obvod-
né notárstvo v Dobrej Nive 
správu pre Okresný úrad vo 
Zvolene, že komunistická 
strana v Dobrej Nive, ktorej 
vedúcim je Štefan Polc, nevy-
víjala v prvom polroku žiadnu 
činnosť.

7. júna 1936 sa konala 
schôdza Slovenskej národnej 
strany, ktorú otvoril Martin 
Kapustík. Na schôdzi vystú-
pil Pavel Chovan, rušňovodič 
v. v. zo Zvolena. Vyzdvihol 
zásluhy SNS počas Uhorska. 
Teraz na svojej slovenskej 
zemi chceme byť rovnopráv-
ni s českým národom. Môžu 
prísť časy, keď sa Slováci 
budú musieť chytiť pušky, 
aby ochránili svoje práva. 
Potom rozoberal programy 

jednotlivých strán.  Riadny 
Slovák nemôže byť prívržen-
com hesla: „Proletári celého 
sveta spojte sa“! Internacio-
nalizmus je hrob národa. 
Lebo najväčšou oporou štátu 
je národ. Svoje práva máme 
zabezpečené v Pittsburskej 
dohode, ktorú podpísal T. G. 
Masaryk ako prezident a do-
posiaľ sme si ich nevedeli vy-
dobyť. Prof. Vladimír Černák 
z Bratislavy uvádza zásluhy 
SNS pred rokom 1918. Za 
Uhorska sme nemohli byť 
Slováci, ale „Magyar ember“ 
a teraz opäť nemáme byť Slo-
váci, ale Čechoslováci. Za 
tých 18 rokov nám tu už dosť 
škody narobili. (Poz. myslia 
sa tým Česi.) Na Slovensku 
si chceme všetko budovať 

sami. Nedávno bratislavské 
riaditeľstvo ČSD prijalo za 
rušňovodičov 25 Slovákov 
a 28 Čechov. Každému sa tu 
dobre vedie, ale Slovák musí 
vandrovať. Nevieme sa dožiť 
Slovenskej techniky. (Poz. 
myslí sa tým Slovenská vyso-
ká technická škola.) Andrej 
Filadelfi tajomník strany zo 
Zvolena hovoril, že na Slo-
vensku nie sú Čechoslováci. 
Naši predkovia si mysleli, že 
budú žiť v oslobodenej vlas-

ti. Položil otázku, či Slováci 
žijú tak, ako sa patrí. Je tu 
veľká emigrácia, nezamest-
nanosť a na druhej strane sú 
na Slovensku zamestnávaní 
Česi. Slovensko nedostáva 
po hospodárskej stránke to, 
čo mu patrí. Máme sa pričiniť 
o to, aby čo je naše, bolo naše 
bez obmedzovania. Okresný 
úrad vo Zvolene poslal sprá-
vu o tejto schôdzi Prezídiu 
Krajinského úradu v Brati-
slave na posúdenie, či výroky 
na tejto schôdzi nezakladajú 
skutkovú podstatu trestných 
činov. V archíve som posúde-
nie nenašiel.

Vo výkaze politických or-
ganizácií v obci Dobrá Niva 
za rok 1937 sú uvedené tieto 
strany: 

Republikánska strana 
zemedelského a maloroľ-
níckeho ľudu (čs. agrárna), 
založená v r.  1919. Funkci-
onári: Ján Fuska predseda, 
Štefan Dlhopolec nám. pred-
seda, Štefan Bosák jednateľ, 
Michal Selecký pokladník. 
Členovia výboru: Karol Pavle, 
Ferdinand Štuller, Ján Paulí-
ny, Ján Kapustík, Ján Kozel-
nický. Revízori účtov: Ján 
Šimko a Štefan Balko.

Československá sociál-
no-demokratická strana, 
založená v r. 1919. Funkcio-
nári: Bedrich Novotný pred-
seda, Ján Gábor jednateľ, Ján 
Tanečka pokladník. Výbor: 
Juraj Tomanka, Ján Paulíny, 
Ján Krúdy, Juraj Krúdy, Mi-
chal Kliment, Ján Paulíny a 
Ondrej Gábor.

Slovenská národná stra-
na (Rázusova), založená v r. 
1923. Funkcionári: Ján Švarc 
predseda, Martin Kapustík 
námestný predseda, Štefan 
Kapustík tajomník, Štefan 
Koštialik pokladník. Výbor: 
Martin Slosiarik, Ján Kyseľ, 
Štefan Polc, Martin Polc a Ján 
Ukrop.

Slovenská ľudová strana 
(Hlinkova). Nie je uvedený 
rok založenia. Funkcionári: 
predseda Juraj Ferjenčík hro-
bár, podpredseda Koloman 
Šťupický lesník, pokladník 
Ján Mozoľa zámočník a jed-
nateľ Juraj Krkoš.

Vo výkaze sa ďalšie strany 
nenachádzajú.

 Slovenská národná stra-
na oznámila konanie verej-
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ného zhromaždenia v Dob-
rej Nive na deň 27. februára 
1938 o 19 hod. v obecnej ľu-
dovej škole. Na zhromaždení 
rečnili Dr.  Juraj Strelec a pro-
fesor Pavel Németh zo Zvo-
lena. Zaoberali sa hospodár-
skou a politickou situáciou.

Schôdza miestnej orga-
nizácie Komunistickej stra-
ny Československa v Dobrej 
Nive sa konala dňa 10. júna 
1938 o 20 hod. 30 min. Počet 
účastníkov asi 50. Predsedal 
Ján Polc a rečnil Karol Sch-
midtke z Bratislavy, poslanec 
za KSČ. Hovoril o bojoch v 
Španielsku a Číne. Samo-
statnosť ČSR ohrozuje zvon-
ku fašista Hitler a zvnútra 
Heinleinova strana, riadená 
Hitlerom. Z domácich ne-
priateľov je to hlavne Hlinko-
va slovenská ľudová strana, 
ktorá si berie vzor z Hitlera. 
Komunistická strana chce 
mier, krivdy chce odstraňo-
vať cestou demokracie. Treba 
spriemyselniť Slovensko a za-
bezpečiť tak zárobok pre Slo-
vákov na Slovensku. O tejto 
schôdzi obecný notár napísal 
najobsiahlejšie hlásenie pre 
okresný úrad.

Verejné zhromaždenie čs. 
soc. dem. strany robotníc-
kej sa konalo 10. júna 1938 
v obecnom hostinci o 18.30 
hod. O hospodárskej a poli-
tickej situácii referoval Ján 
Černický zemský poslanec.

Verejné zhromaždenie 
agrárnej strany sa konalo 
11.júna 1938  o 20 hod. 30 
min. Rečník Dr. Viliam Paulí-
ny pravotár zo Zvolena, ho-
voril o všeobecnej politickej 
situácii doma a v zahraničí. 
Na zhromaždení sa zúčastni-
lo asi 100 občanov.

Do obecných volieb 12. 
júna 1938 kandidovalo šesť 
politických strán. Jednotlivé 
strany dosiahli tieto výsledky: 
Československá sociálne de-
mokratická robotnícka stra-
na 137 hlasov, 3  mandáty; 
združenie katolíkov 84 hla-
sov, 2  mandáty; republikán-
ska strana zemedelského a 
maloroľníckeho ľudu 427 hla-
sov, 11  mandátov; strana po-
vozníkov 62 hlasov, 1  man-
dát; komunistická strana 109 
hlasov, 3  mandáty; slovenská 
národná strana 140 hlasov, 4  
mandáty. Za starostu bol zvo-
lený Štefan Kozelnický, za 1. 

námestníka starostu Martin 
Kapustík, za 2. námestníka 
starostu Ján Fuska a za pok-
ladníka Juraj Ukrop.

Po Mníchovskej zrade 30. 
septembra 1938 si Hlinkova 
slovenská ľudová strana vy-
nútila 6.októbra 1938 v Čes-
ko – Slovenskom parlamente 
schválenie autonómie pre 
Slovensko. Mníchovská zra-
da bola výsledkom ústupči-
vosti, zbabelosti a hlúposti 
vtedajších „ spojencov“ ČSR, 
Francúzska a Veľkej Británie.  
Autonómna Slovenská vláda 
zakázala činnosť komunistic-
kej a sociálnodemokratickej 
strany a zhabala ich majetok. 
Dňa 8. októbra 1938 bola v 
našej obci založená Hlinko-
va garda, ktorej veliteľom sa 
stal Ján Šomogyi, správca ev. 
školy. Dňa 8. novembra 1938 
pod tlakom HSĽS sa strany 
agrárna, národnosocialis-
tická, lidová, národnodemo-
kratická a fašistická zlúčili a 
vytvorili novú stranu: Hlinko-
vu slovenskú ľudovú stranu 
– Stranu slovenskej národnej 
jednoty. Ľudáci na autonóm-
nom Slovensku znemožnili 
akúkoľvek legálnu politic-
kú činnosť. Prvé a posledné 
voľby do snemu Slovenskej 
krajiny sa konali 8. decem-
bra 1938. Okrem kandidátov 
HSĽS – SSNJ, boli na vo-
lebnej listine iba zástupcovia 
Deutsche Partei, maďarskej a 
rusínskej menšiny. Pod dozo-
rom Hlinkovej gardy sa hla-
sovalo spôsobom: áno – nie. 
Volieb do snemu Slovenskej 
krajiny sa v Dobrej Nive z 
1041 oprávnených voličov 
zúčastnilo 987 voličov, ktorí 
odovzdali 965 platných hla-
sov, hlasovali áno, a 22 hlasov 
bolo neplatných, hlasovali 
nie. Za celé Slovensko získala 
jednotná kandidátka  97,5 % 
hlasov. Slovenský snem mal 
zo 63 poslancov 50 ľudákov, 
čo je 80%. Počas trvania de-
mokratického Českosloven-
ska v rokoch 1918 -1938, 
HSĽS nikdy vo voľbách ne-
dostala viac ako 36 % hlasov. 

Na príkaz Adolfa Hit-
lera priletel dňa 13. marca 
1939 kuriérskym lietadlom 
z Viedne do Berlína predse-
da slovenskej autonómnej 
vlády Jozef Tiso. Na tomto 
stretnutí dostal Tiso od Hitle-
ra bezpodmienečný príkaz na 

okamžité vyhlásenie „samo-
statného“ Slovenského štátu. 
Dňa 14. marca 1938 sa Tiso 
vrátil do Bratislavy a o 10 00 
hod. predniesol v sneme Slo-
venskej krajiny správu o Hit-
lerovom rozkaze. Poslancom 
trikrát zopakoval Hitlerov 
termín, že sa musia rozhod-
núť „blitzschnell“. Krátko po 
12 00 hod. sa konalo hlasova-
nie Snemu Slovenskej krajiny 
a 57 prítomných poslancov 
povstaním odhlasovalo vy-
tvorenie „samostatného“ 
Slovenského štátu. Hlaso-
vanie trvalo tri minúty. Bez 
diskusie, bez programu a pod 
Hitlerovou hrozbou. S vý-
nimkou USA uznali sloven-
ský štát všetky mocnosti a aj 
ďalšie menšie štáty. Hlinkovi 
gardisti prevrátili v Bratislave 
na strechu osobné auto so-
vietskeho vyslanca, ktorý sa 
volal Puškin. Už 18. marca 
1939 slovenská vláda podpí-
sala „zmluvu o ochrannom 
pomere medzi Nemeckou 
ríšou a Slovenským štátom“, 
ktorá potvrdila podstatné 
obmedzenie slovenskej su-
verenity. Podľa ústavy z júla 
1939 sa slovenský štát volal 
Slovenská republika.

Po vyhlásení Slovenského 
štátu HSĽS – SSNJ začala 
prijímať nových členov a jej 
predsedom v Dobrej Nive 
sa stal Juraj Fekeš, roľník, 
„starý národniar“ (bývalý 
člen SNS). Funkcie zastáva-
li miestni inteligenti, išlo asi 
o učiteľov.  Do tejto strany 
vstúpilo len málo roľníkov. 
Vláda rozpúšťa volené obec-
né zastupiteľstvá a funkcia 
starostu je nahradená funk-
ciou vládneho komisára. V 
našej obci  bol za vládneho 
komisára vymenovaný Ján 
Šomodský a tak isto  okresný 
náčelník vymenoval  poradný 
zbor obce. Podľa zápisnice 
zo dňa 21.apríla 1943 je jeho 
zloženie nasledovné: Ján 
Šomodský vládny komisár, 
Ferdinand Štuller obvodný 
notár, Juraj Fekeš, Ján Švarc 
a Štefan Polc členovia.

 Po vypuknutí SNP pre-
vzal riadenie našej obce 
Národný výbor, ktorý podľa 
zoznamu vypracovaného 
15. septembra 1944 praco-
val v tomto zložení: Štefan 
Paulíny, predseda, Ján Polc, 
Jozef Budík, Karol Pavle, 

Štefan Ukrop, Ján Kozelnic-
ký, Ján Krkoš, Ján Tanečka, 
Juraj Štímeľ, Juraj Tomanka, 
Štefan Paulovič, Ján Jančík. 
Náhradní členovia: Ján Ko-
zelnický, Juraj Kyslý, Štefan 
Kristeľ a Martin Gábor. Paulí-
ny a Tanečka sú členmi ONV 
vo Zvolene.

V zozname členov ONV 
vo Zvolene zo 14. júla 1945 
našu obec zastupujú Šte-
fan Paulíny (DS) a Ján Polc 
(KSS).

Po skončení 2. svetovej 
vojny sa o osvetovú činnosť 
starali Miestne osvetové rady. 
V hlásení zo dňa 4. 1. 1946 
sa dozvedáme menoslov jej 
členov: Karol Pavle ev. farár, 
predseda MOR; Štefan Paulí-
ny predseda MNV; Ján Polc 
podpredseda MNV; Štefan 
Paulovič profesor; Ján Ta-
nečka robotník; Ján Jančík 
roľník; Štefan Cinkota roľník, 
predseda JSSR (Jednotný 
sväz slovenských roľníkov, 
miestne sdruženie) a SEJ ( 
Slovenská evanjelická jed-
nota), Ján Šomocký správca 
školy; Ján Mlynský učiteľ; Ján 
Slamka obecný knihovník; 
Ferdinand Štuller prednosta 
ÚMNV (Územného MNV); 
Martin Sleziak študent, 
predseda SEM (Sdruženie 
evanjelickej mládeže); Štefan 
Paulíny ml. študent, pred-
seda SSM ( Sväz slovenskej 
mládeže); Ján Švarc tajomník 
DS; Štefan Poliak tajomník 
KSS; Juraj Švarc tajomník 
SPROV ( Sväz protifašistic-
kých oslobodených  väzňov, 
miestna odbočka); Ján Kli-
ment tajomník JSSR; Emil 
Ižip, mlynár, za živnostníkov; 
Ján Maga železničiar a Ján 
Sopko železničiar.

V článku pod názvom 
„Pán prezident pozdravuje 
Dobrú Nivu“, uverejnenom 
20. februára 1946  v novi-
nách Demokratické hlasy sa 
dočítame, že prezident Ed-
vard Beneš poslal miestnemu 
združeniu Sväzu vojakov Slo-
venského národného povsta-
nia (SVOJPOV)  v Dobrej 
Nive ďakovný list.  Odpove-
dal na zaslaný telegram o za-
ložení  SVOJPOVu. Miestne 
združenie malo 130 členov. 
Cez vianočné sviatky zahrali 
jeho členovia dvakrát diva-
delnú hru „Staré hriechy“. 
Vykonali generálnu opravu 
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divadelného javiska. Medzi 
deti po padlých a zahynutých 
vo vojne, a najchudobnejšie 
deti rozdali obnosené šatstvo, 
zaslané od svojho Sväzu v 
Bratislave.

Po obnovení Českoslo-
venskej republiky sa dňa 26. 
mája 1946 konali voľby do 
Ústavodarného národného 
zhromaždenia. Na Slovensku 
boli povolené len štyri strany: 
Strana práce (SP), Demo-
kratická strana (DS), Ko-
munistická strana Slovenka 
(KSS) a Strana slobody (SS), 
ktoré sa spolu s ďalšími štyr-
mi českými stranami združili 
v Národnom fronte Čechov 
a Slovákov (NF). V Dob-
rej Nive dosiahli jednotlivé 
strany tieto hlasy: SP 75, DS 
780, KSS 327 a SS 9. Zvíťa-
zila DS, ktorá v Dobrej Nive 
získala 65%  a na Slovensku 
61% hlasov. Vo Zvolenskom 
okrese zvíťazila KSS v týchto 
obciach: Budča, Hriňová, Hr. 
Breznica, Kriváň, Lieskovec, 
Môťová, Slatinka, Veľká Lúka 
a Vígľaš.  Moc v ČSR získala 
Komunistická strana Česko-
slovenska, ktorá zvíťazila v 
Čechách a za celú republiku 
dosiahla výsledok 31% hla-

sov. 
Miestny volebný výbor v 

Dobrej Nive vyhlásil dňa 11. 
februára 1947  výsledky vo-
lieb do obnoveného Miestne-
ho národného výboru.  Člen-
mi výboru sa stali: za Stranu 
práce – Juraj Tomanka. Za 
Demokratickú stranu – Šte-
fan Kozelnický, Ján Polc, Šte-
fan Kristeľ, Štefan Krkoš, Ju-
raj Poliak, Ondrej Dlhopolec, 
Ján Kozelnický, Ján Polc, Ján 
Kliment, Ján Kyslý, Ondrej 
Balko, Ján Švarc, Ján Kristeľ, 
Ján Fuska, Štefan Greguš a 
Martin Polc. Za Komunis-
tickú stranu Slovenska – Ján 
Štímeľ, Ján Hybský, Peter 
Urbanský, Štefan Kapustík, 
Ján Parobok, Pavel Ukrop 
a Ondrej Kliment. Zvíťazila 
DS, ktorá získala 66% hlasov. 
Predsedom MNV sa stal Šte-
fan Kozelnický.

V dôsledku rozhodnutia 
Okresného akčného výboru 
NF vo Zvolene bol dňa 25. 
februára 1948 z funkcie pred-
sedu ONV vo Zvolene odvo-
laný Štefan Paulíny. OAV NF 
poveril funkciou predsedu 
ONV Aloiza Krista. ONV 
mal vtedy 38 zamestnancov.

Z pracovného plánu or-

ganizácií a inštitúcií zo dňa 1. 
júla 1949 sa dozvedáme, že 
v Dobrej Nive sa nachádzali 
ešte aj tieto organizácie, ktoré 
zastupovali títo funkcioná-
ri: MS (Matica slovenská), 
predseda Ján Mlynský; KSS 
predseda Karol Urbanský; 
ROH predseda Ján Hybský, 
Živena – SSŽ (Sväz sloven-
ských žien) tajomníčka Ci-
moradská; (Cimoradská bola 
manželka príslušníka ZNB), 
SĽUB (Sväz ľudových pro-
tifašistických bojovníkov), 
Haško (bez uvedenia funk-
cie); SOKOL Ján Lauko; 
Stredná škola  Cimoradská; 
DHS (Dobrovoľný hasičský 
sbor), Ján Koštialik tajomník; 
Revolučné odborové hnutie, 
sväz zamestnancov v drevo-
priemysle, závodná skupina, 
píla Dobrá Niva; Revoluč-
né odborové hnutie, sväz 
zamestnancov v priemysle 
stavebnom, miestna skupina 
Dobrá Niva,

ONV Zvolen odvolal dňa 
31. decembra 1949 predsedu 
MNV v Dobrej Nive Štefana 
Balka a na funkciu predsedu 
MNV vymenoval Štefana Ko-
zelnického.

Po 25. februári 1948 sa 

uskutočňovali voľby pod kon-
trolou komunistickej strany, 
bola zavedená jednotná kan-
didátna listina NF a voľby boli 
len formálne.

Podľa zápisnice z ustano-
vujúcej schôdze MNV v Dob-
rej Nive zo dňa 12. februára 
1950 boli riadnymi členmi 
MNV: Ján Hybský, Štefan 
Kozelnický, Ján Kapustík, 
Štefan Švarc, Štefan Jančík, 
Ján Polc, Ján Kozelnický, Šte-
fan Kozelnický, Ján Ťavoda, 
Ján Selecký, Martin Kapus-
tík, Štefan Maga, Ján Kučera, 
Ján Balko, Mária Gáborová, 
Anna Balážová, Ján Parobok, 
Štefan Fekeš, Ján Šomodský, 
Ján Štímeľ, Martin Štímeľ, 
Emil Ižip, Karol Urbanský. 
Náhradní členovia: Štefan 
Polc, Martin Jerg, Anna Ško-
dová, Ján Sopko, Ján Fran-
cisty, Ján Jančík, Juraj Fekeš. 
Doterajší predseda Štefan 
Kozelnický končil vo funkcii 
a novým predsedom sa stal 
Ján Hybský.

Po päťdesiatich dvoch 
rokoch sa v dňoch 8. – 9. 
júna 1990 konali v Českoslo-
ven-sku opäť slobodné voľby. 

Ján Polc

OZNAMY
Obec Dobrá Niva

v súvislosti s preventívnymi opatreniami
a z dôvodu zníženia šírenia  rizika nákazy COVID - 19 (koronavírusu) oznamuje,že 

služby pre verejnosť budú fungovať v obmedzenom režime (nebude možný vstup do 
priestorov kancelárií obecného úradu). 

Stránky budú vybavené v chodbe obecného úradu. Žiadame Vás, aby ste obecný úrad navštevo-
vali len v nevyhnutných prípadoch. Tieto opatrenia platia do ich odvolania.

Svoje požiadavky môžete riešiť prostredníctvom telefonického kontaktu resp. mailom.

• Obecný úrad Dobrá Niva – 045/538 23 52
• Ing. Milan Jakubík, starosta obce
      0905/345 706, starosta@obecdobraniva.sk
• Ján Slosiarik, referent úseku VS, SP, ŽP a MO
      0908/938 436, urad@obecdobraniva.sk
• Marcela Ponická, ekonómka obce
      0917/957 007, ekon@obecdobraniva.sk
• Beata Pavúková, správkyňa daní a poplatkov, matrikárka
      0903/955 902,    matrika@obecdobraniva.sk
• Martina Kolényová, sekretariát starostu obce, personalistka a mzdárka
      0915/850 044, martina.kolenyova@obecdobraniva.sk
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MUDr. Monika Poliaková
oznamuje svojim pacientom,

že ambulanciu všeobecného lekára
je možné navštíviť v prípade akútneho zhoršenia zdravotného stavu,

hlavne starší pacienti nad 65 rokov. 
Je to z dôvodu zvýšeného výskytu infektov dýchacích ciest v období jesene a toho času aj korona-

krízy.
V prípade akútneho zhoršenia zdravotného stavu

je potrebné sa telefonicky objednať z domu vopred (045/538 22 30),
kedy pacientovi sestrička určí hodinu kedy má prísť do ambulancie a to len v prípade negatívnej 

cestovateľskej anamnézy, aby pacienti nestáli zbytočne dlho pred čakárňou. 
V prípade potreby predpísania liekov, sa tieto naďalej predpisujú

elektronicky po telefonickom dohovore s pacientom.
Očkovanie proti  chrípke sa bude realizovať podľa odporúčania hlavného hygienika od októbra, 
na ktoré sa tiež treba telefonicky objednať vopred, očkovacia látka bude predpísaná elektronic-

ky deň vopred a pacient si ju ráno vyzdvihne v lekárni keď príde na očkovanie.
Tieto opatrenia sa realizujú na základe Usmernenie hlavného hygienika Slovenskej republiky v 
súvislosti s ochorením COVID-19 spôsobeným koronavírusom SARS-CoV-2 (deviata aktualizicia) 

zo dňa 08. 09. 2020.
Ďakujeme za pochopenie.

Cirkevný zbor Evanjelickej cirkvi a. v. na Slovensku Dobrá Niva oznamuje, že
10. októbra 2020 v čase od 9.30 hod. do 12.00 hod. sa v zborovej miestnosti evanjelickej fary 

bude vyberať cirkevný príspevok.
Cirkevný príspevok je možné aj uhradiť bankovým prevodom na účet cirkevného zboru: SK67 

5600 0000 0097 0829 5001, variabilný symbol: rok, špecifický symbol: počet osôb, za koľkých 
platíte a do správy pre prijímateľa treba uviesť priezvisko, meno, ulicu a číslo domu. 

Štatistika obyvateľstva v obci Dobrá Niva:

August 2020 
Prihlásení na trvalý pobyt: 2     Odhlásení z trvalého pobytu: 1
Počet narodených detí: 1     Počet zomretých: 3
Počet sobášov: 0      Počet obyvateľov k 31.08.2020: 1859

ŠTATISTIKA
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DEZINFEKCIA ZDROJA A ROZVODOV 
EKOLOGICKÝM DEZINFEKČNÝM ČINIDLOM
Dezinfekcia zdroja a rozvodov vašej studne zabezpečí mikrobiologickú nezávadnosť a 
zvýši kvalitu vody.

• zbavuje baktérií, vírusov, rias a plesní 
• účinne odstraňuje biofilm v rozvodoch
• eliminuje nežiadúce pachy a chute
• nevzniká voľný chór ani deriváty chlóru
• pomáha znižovať obsah arzénu, mangánu, železa a pesticídov
• dávka 5-7 krát nižšia ako pri SAVE
• žiadna tvorba chlórovaných derivátov, organických látok, ktoré sú nebezpečné 

pre životné prostredie rovnako ako pre človeka.
• nižšie zaťaženie odpadových vôd

BEZPLATNÁ 
INFOLINKA 
090646464

28,60€
Dezinfekcia
Zdroja a
Rozvodov 


